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1. Beszámoló az előző időszakban végzett munkáról 
Előadó: German József polgármester 
 

2. Tájékoztató a 2022-es év terveiről 
Előadó: German József polgármester 
 

3. Lakossági kérdések, vélemények 
 
 

 
Árpásné Schlenk Judit jegyző köszöntötte a megjelenteket, majd felkérte a polgármestert, hogy 
kezdje meg a falugyűlést az első napirendi ponttal. Tájékoztatta a jelenlévőket, hogy az 
elhangzottakról hangfelvétel készül. 
 
German József polgármester köszöntötte a megjelent képviselőket, Jegyző Asszonyt és a 
megjelenteket.  
 
 

1. Beszámoló az előző időszakban végzett munkáról 
Előadó: German József polgármester 

 
German József polgármester elmondta, hogy - amennyiben igény van rá - továbbra is szeretné 
évente 2 alkalommal megtartani a falugyűlést. Felhívta a jelenlévők figyelmét arra, hogy 
fogadóóráján és azon kívül is a lakosság rendelkezésére áll. 
 
Ezután részletes beszámolót tartott az októberben megtartott falugyűlés óta végzett munkáról. 
Az alábbi témák kerültek ismertetésre:  
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German József polgármester: 
 
- A hulladékszállítással kapcsolatban felmerülő problémákkal sokat foglalkoztunk az elmúlt 
időszakban. A tulajdonosváltás sajnos minőségromlást eredményezett. Egyoldalú 
szerződésmódosítást akartak kötni, amit nem fogadtam el, ezért mi más szerződést írtunk alá, 
mint a környékbeli önkormányzatok. Hosszas tárgyalás után megszületett az új szerződés, így 
elkezdődött a házhoz menő zöldhulladék gyűjtése is, értelemszerűen a vasútnál lévő tároló 
rövidesen megszüntetésre kerül. A szolgáltató havonta 2 db zöldhulladékzsákot, az 
önkormányzat pedig havonta 2 db szelektív zsákok biztosított térítésmentesen a lakosság 
részére, melyek kiosztásra kerültek. A helyi boltban lehetőség lesz többletzsákok 
megvásárlására is. 
 
- Az óvodában és a bölcsődében jelenleg teltház van, ez várhatóan a jövőben is így lesz. 
Mindkét intézményben jó színvonalú munka folyik, ezúton is köszönöm a munkatársaknak. Az 
épületek és a környezet tiszta, szép és rendezett, és ami a legfontosabb, hogy a gyerekek is jól 
érzik magukat. A közelmúltban ellenőrzés volt, ahol nagyon pozitív értékelést kaptak az 
intézmények, az ellenőrök elmondása szerint kevés helyen van ilyen szép óvoda és bölcsőde.  
Véleményem szerint nincs az országban olyan oktatási intézmény, ahol minden szülő elégedett 
lenne, de felém semmilyen panasz nem érkezett. 
 
- Mielőtt polgármester lettem, 115 év után megszűnt az iskola. Többször elmondtam már, hogy 
kiemelt feladatom, hogy sikerüljön újraindítanunk az iskolát. A megnyitás alapfeltétele, hogy 
legalább 8 helyi szülőnek alá kell írnia, hogy idehozná gyermekét. Tavaly 4, idén 6 gyermek 
ballagott, de 2023-ban a jelenlegi információk szerint 11-en fognak ballagni az óvodából, tehát 
ebben az évben lehetne esély az újraindításra. Persze ehhez megfelelő program kell, jó, 
lehetőség szerint helyi vagy helyi kötődésű pedagógusok. Balla Mihály és Ritter Imre 
parlamenti képviselők, valamint a nógrádi intézményvezető is támogatásáról biztosított. Nem 
adom fel, a magam részéről mindent meg fogok tenni azért, hogy újra legyen iskola Berkenyén. 
 
- A Berkenyei Hírmondó készítése és negyedévente történő megjelentetése nagy feladat 
számunkra. Úgy gondolom jó színvonalú újság, igyekszünk megtölteni hasznos tartalmakkal. 
Szívesen vesszük a lakosság segítségét a cikkek megírásában, fotók készítésében, az újság 
szerkesztésben. 
 
- Az őszi falugyűlésen a hozzászólások nagy része a lakóparkiak részéről érkeztek. Ezután 
megalakítottunk egy 3+1 fős munkacsoport, akikkel 2 havonta rendszeresen találkozunk és 
átbeszéljük a lakóparkkal kapcsolatos problémákat, feladatokat, nagyon konstruktív az 
együttműködés. Jelen pillanatban a fő téma a közlekedési rend megváltoztatása, a meglévő 
közvilágítás felülvizsgálata /jelen állás szerint nem lehet átadni, mert előzetes vizsgálat 
szükséges/, nagyrészt az ott lakók által befizetett viziközmű hozzájárulásból kerülne kifizetésre, 
de ha sor kerül az átvizsgálásra és átadásra a falunak is hozzá kell járulnia anyagilag. 
A „szellemház” gyakorlatilag engedély nélkül épült, az érvényes építési szabályzat szerint még 8 
ilyen jellegű épület épülhet azon a részen, bár jelenleg képviselőtestületi rendelettel 
változtatási tilalom van elrendelve. Nagy probléma az is, hogy sajnos több olyan közterület van 
a lakóparki részen, melyek nem a falu tulajdonában vannak: utak, közök, közparkok.  
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Székely András Sándor alpolgármester: 
 A „szellemház” tulajdonosával tárgyalásos helyzet van, nem akarják megfizetni a 22 lakás után 
fizetendő viziközmű díjat, semmiben nem mutatnak együttműködést. A lakásokat nem tudják 
értékesíteni mivel nincs engedélyük, a közművek sincsenek kiépítve. Annyit tudtunk tenni, 
hogy erre területre elrendeltük a változtatási tilalmat, hogy ne tudjanak egyelőre több ilyen 
jellegű épületet építeni. 
 
Események, rendezvények 
 
German József polgármester: 
 
-  Szerényen, de méltósággal megünnepeltük október 23-át és március 15-ét. Hagyományos 
sétával és koszorúzással emlékeztünk meg a Málenkij Robotra elhurcoltakról. Ősszel 
megtartásra került a Márton napi lámpáskészítés és felvonulás. Az adventi időszakban 
újítottunk, 4 egymást követő adventi vasárnapon közös gyertyagyújtásra hívtuk a falu lakóit, 
forraltbor, tea és sütemény mellett beszélgetéssel töltöttük el ezt a pár órát. Szeretném, ha ez 
a jövőben hagyománnyá válna. 
Januárban megtartottuk a közösségépítő és hagyományőrző disznóvágást, az eladott ételekből 
összegyűlt adományt a Falumúzeum részére adtuk át. 
Az április 3-án az új helyszínen /Kultúrházban/ megtartott országgyűlési választás 
zökkenőmentesen lezajlott. Köszönet érte jegyzőasszonynak és csapatának. 
 
- Nagy rendezvényünk volt április 9-én a Vérszilva Feszt. Az elmúlt évben parkolás 
szempontjából gondot okozott a sok idelátogató, ezért gondoltam úgy, hogy megpróbáljuk 
szervezetté tenni. A bekötő út elején kialakítottunk egy külső parkolót, mely nagyon jó 
ötletnek minősült, hiszen a rendezvény napján és azt követően is használtak az idelátogatók. A 
magánterületek körbe lettek kerítve, a közúti igazgatóságtól mobil megállni tilos táblákat 
kértem, melyeket kihelyeztünk a bekötő út felfelé menő sávjába. Emellett különböző 
helyszíneken bemutattuk a falu értékeit, templomunkat, a múzeumot, ahol babakiállítás és 
mézeskalácskiállítás megtekintése mellett szilvás süteményt kínáltunk. Az önkéntes véradáson 
is szép számban vettek részt. Az idő sajnos nem volt kedvező, a reggeli nagy eső fejtörést 
okozott, végül a termelői piacot át kellett helyeznünk a kultúrház melletti rendezvénysátorba. 
Polgárőreink is segítettek a rendezvény lebonyolításában, köszönet minden segítőnek! 
 
- A februárra tervezett Német Nemzetiségi Önkormányzat által szervezett Svábbál rendezvényt 
a covid miatt elhalasztott időpontban, áprilisban tartottuk meg. Sajnos az elmúlt évekhez 
képest jóval kevesebben voltak, ami azért is rossz, mert a kevés létszám kevés bevételt is 
jelentett, és mivel magas terembérletet kellett fizetnünk a rendezvényházért, ráfizetéses volt, 
adományt sem tudtunk adni. 
 
- Május elsején majálist szerveztünk, közös májusfa állítással, sorversennyel, sváb bablevessel. 
Sajnos ezen a rendezvényen is s vártnál kevesebben vettek részt; akik ott voltak remélem jól 
érezték magukat. Bízom benne, hogy jövőre többen eljönnek! 
 
- Ez évi rendezvényeink között szerepel május 28-án a gyermeknap megtartása, sokféle 
programmal várjuk a gyerekeket.  
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Idén is lesznek nyáresti koncertek, ismét eljön hozzánk a tavaly nagy sikert aratott Miskolci 
Vonósnégyes, fellépnek a Bagi testvérek Hodosán Hajnalkával és Berkes János művész úrral 
kiegészítve, valamint egy harmonika koncert is szerepel a terveinkben, ezeknek időpontjairól 
tájékoztatni fogjuk a lakosságot. Szeretnénk hagyományosan megünnepelni augusztus 20-át.  
A tavalyi évhez hasonlóan 3 tábort szervezünk a nyári szünet alatt, kézműves tábort, 
sporttábort és Bozsik tábort, ezek nagyon jól szoktak sikerülni. 
Nyár végén, augusztus 26-án tervezzük megtartani az Idősek Napját a rendezvénysátorban 
Soltész Rezső vendégszereplésével. Remélem ugyanolyan jól fog sikerülni, mint a tavalyi évben. 
Szeptemberben lesz a búcsúi ünnepségünk, majd az egyéb őszi programok, illetve télen pedig 
szintén megtartásra kerülnek az adventi rendezvények. 
 
Pályázatok, fejlesztések 
 
- Átadásra kerültek a kb. másfél millió forintos összegben beszerzett orvosi műszerek, munkát 
segítő eszközök. 

- Megnyert Magyar Falus pályázat során 6,8 millió forint összegben megrendelésre került a 
traktor, remélem mihamarabb leszállításra kerül és elkezdhetjük vele a munkát. A LEADER 
program keretében van egy további beadott pályázatunk, pozitív elbírálás esetén további 5 M 
Ft értékben egyéb felszereléseket tudunk venni a traktorhoz. /hótoló eke, homlokrakodó stb./ 

- A hivatali előtti tér felújítására 5 millió Forintot nyertünk el, fél millió Forint saját erőt tettünk 
hozzá. Amint megérkezik az anyag, elkezdik a munkát. 

- A temetői út megépítésére beadott pályázatunk sajnos nem nyert, de tavalyi évben 
megígértem, hogy megcsináljuk, ezért be is terveztük a költségvetésbe, így 5,9 Millió Forint 
értékben megépítésre kerül a 100 méter hosszú, 140 centi széles elsősorban személyi 
közlekedésre szolgáló út, amely csatlakozik a főbejárathoz. 
Itt jegyezném meg, hogy a héten a temető fenti részére felszereltünk egy csapot kb. 80 
méterre a ravatalozó felett, akiknek a fenti részen van a sírhely, ne kelljen oda felcipelniük a 
vizet. Már használható a csap. 
 

- Szintén a Magyar Falu Programban nyertünk 2,5 M Ft-ot az Arany János utcai játszótéren új 
játékok beszerzésére, már meg is rendeltük az eszközöket. Volt egy lakossági kérés, hogy a 
hinta alatt ne homok legyen, mert a szülők is homokosak lesznek. Megvizsgálatuk a másik 
lehetőséget, de az a fajta burkolat 800.000 Ft-al többet jelentene az Önkormányzatnak, sajnos 
ezt nem tudjuk vállalni. 

- Tavalyi évben 3 kamera került telepítésre/hivatal, falubejárat, faluközpont/, idén 3 kamerával 
bővítjük a rendszert, melyből kettő lakossági felajánlásból kerül kifizetésre. Ezek helyei a vasúti 
átjáró, Rákóczi utca Petőfi utca találkozása /Nógrád felé/, valamint a Jókai utca vége, az erdő 
határában. Azokat a vonalakat szeretném védeni, ahol be tudnak jönni és távozni tudnak a 
faluból. Továbbra is várjuk a felajánlásokat, hogy tovább tudjuk védeni a falunkat. 

- A Panoráma utca aszfaltozására nyertünk 44 Millió Forintot, bízom benne, hogy jó minőségű 
munkát fognak végezni a kivitelezők; június első felében megindul az építés. A 
munkacsoporttal egyeztetés alatt van, hogy az út maradék kis szakaszának megépítésére 
milyen lehetőségek volnának, jó lenne, ha teljesen megépítésre kerülhetne. 

- Az Ifjúság utca egy szakaszára és a Málna-köz felújítására is beadtunk egy pályázatot, 
eredmény még nincs. 
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- Amióta polgármester vagyok, sajnos nem sikerül rendezni a tulajdoni viszonyokat a MÁV-val, 
folyamatos kapcsolattartásban vagyok az ügyintézőkkel, nagyon lassan haladunk előre. Tavaly 
megnyertünk egy 25 Millió Forint összegű pályázatot a MÁV épület felújítására, még mindig 
csak a kivitelezői ajánlatnál tartunk, tavaszra ígérték a felújítás elkezdését, mostmár ezzel is 
csúszunk sajnos. A „Kuris” házzal kapcsolatban is több megoldással próbálkoztunk, hogy a 
tulajdonunkba adják, jelenleg a Vagyonkezelővel és a MÁV-val egy háromoldalú megállapodás 
elkészítése van folyamatban. 

- Nagy vágyam, hogy új kultúrháza legyen a falunak. Tavaly majdnem beadtunk erre egy 
pályázatot, de sajnos meghiúsult. Az elkészült tervek alapján a felújítás és bővítés költsége 
közel 100 Millió Forint lenne. Igyekszünk kulturáltan tartani az épületet, belülről szépen rendbe 
is raktuk, de sok probléma van, az elmúlt időszakban háromszor volt komoly dugulás, a hátsó 
fal vakolata omladozik. Úgy gondolom, ennek a falunak méltóbb kultúrházra volna szüksége, a 
jelenlegi épületben nagyobb rendezvények megtartására sincs lehetőségünk, a faluban lévő 
helyiségek magas bérleti díjai, és az egyre növekvő igény az épület bérbevételére is ezt 
indokolja. Egyfajta támogatás is van a megyei vezetők részéről, tehát ha lesz megfelelő 
pályázat, újra megpróbáljuk. 

 
Egyebek 
 
- A naperőmű park megépítésével kapcsolatban továbbra is azt tudom elmondani, hogy akkor 
lesz megépítve, ha látjuk a falu lakóinak, vagy a falu intézményeinek a hasznát hosszú távon, 
jelen pillanatban ezt még nem látom. A 2 töltőfej /4 kiszolgálóegységgel/ helye nehezen, de 
kiválasztásra került, a legfőbb probléma az volt, hogy az önkormányzatnak gyakorlatilag alig 
van saját területe a faluban. Megegyeztünk a Faluszövetkezet vezetőjével, hogy az egyik 
töltőfej az orvosi rendelő melletti, tulajdonukban lévő parkolóban, a másik pedig a 
futballpályánál lévő kisszínpad mellé kerül elhelyezésre, amely az önkormányzat területe.  
 
- A hóeltakarításra és síkosságmentesítésre kötött 3 éves szerződésünk lejárt, nagyon jó 
színvonalú munkát végeztek Ősz Béláék, de sajnos nem vállalják a továbbiakban. Nehéz feladat 
lesz találni valakit, aki elvállalná ezt a munkát. 
 
- Van egy olyan ügy, ami eléggé megmozgatta a falu egy részét. A bekötő úton épül egy ház, 
melynek áramellátására igény érkezett az Önkormányzathoz. Az áramszolgáltató több 
megoldást javasolt az áram elvezetésére, az első javaslat alapján a Kossuth utcában végig 
feltúrták volna a járdát, ehhez nem adtam hozzájárulást. A következő megoldás volt, hogy a 
Jókai utcában viszik végig az áramot, de a lakók részéről közel 100 %-os ellenállás volt /mivel az 
út megépítéséhez több évvel ezelőtt saját pénzükkel is hozzájárultak/ ezért ehhez a 
nyomvonalhoz sem járultam hozzá.  
Az ezt követő javaslatnak nagyon örültem, mert Berkenyét nem érintette volna, Farkasvölgyön 
keresztül egy magasfeszültségről vezették volna az áramot, a nógrádi önkormányzat hozzá is 
járult, de sajnos kiderült, hogy a vezeték nem az elektromos művek tulajdona, ezért ismét új 
nyomvonal került megtervezésre, mely szerint az Ifjúság utcában vinnék végig az áramot.  
 
Az utca ingatlantulajdonosai erős ellenállást mutattak melyet beadvány formájában juttattak el 
az önkormányzathoz, több tiltakozó levelet is kaptunk, jogi lépésekkel is fenyegetőztek a lakók. 
Ennek alapján ezt a nyomvonalat is elutasítottam és javasoltam helyette a Hársas utcában 
történtő kiépítést, ahol se kocsibeálló, se járda nincs még kiépítve, erre választ azonban még 
nem kaptunk. Reméljük rövidesen megoldódik az ügy, hiszen az áram bekötése jogos 
állampolgári igény. 
 



6 
 

 
 
- Ebben az évben, ha minden igaz tovább újítják a kettestől vezető bekötő út Nógrád felé eső 
szakaszát. A faluba vezető út aszfaltozása ügyében próbálok lobbizni, sajnos egyelőre nem 
kaptam ígéretet, pedig nagyon fontos lenne, de ugye nem a mi tulajdonunk ez az út. 
 
Jövőkép 
 
- Sajnos akaratlanul is a budapesti agglomeráció része lettünk, ezt már most is érezzük, nincsen 
eladó szabad telkünk, telekigénylés azonban annál több. Bár korábban azt mondtam, nem 
fogunk új telkeket kialakítani, a falut bővíteni, de itt van a falu elején lévő terület, melyet 
korábban azért vett meg az önkormányzat és minősítette át ipari parkká, hogy ott ipari park 
létesüljön, tehát benne van a falu pénze és jelenleg minimális összegért bérli tőlünk a 
faluszövetkezet. A képviselő-testülettel úgy gondoltuk, hogy ezen a részen inkább lakótelkeket 
alakítunk ki, mint ipari jellegű tevékenységet engedélyezzünk, mert azt korábban a lakók 
elutasították. Ezen a részen 16-18 db 8-900 m2 nagyságú telket tudnánk kialakítani, ezeket 
piaci áron árulnánk, így jelentős bevételhez juthatnánk, melyet a falu fejlesztésére 
fordíthatnánk. Így a későbbiekben fel sem merülhetne, hogy ipari park létesüljön.  
Főépítészi egyeztetéssel – testületi felhatalmazás alapján - folyamatban van a telekkialakítás 
előkészítése. 
A falu létszáma jelenleg 727 fő, rövidesen ez a szám eléri a kb. 900 főt. Ezt a létszámot bírná el 
maximum az infrastruktúránk, ezért ezen kívül már nem gondolkodunk a falu bővítésén.  
Ezekről is várom lakosság véleményét. 
 
Őszné Rajki Judit: 
Úgy gondolom, ha ez a terület most ipari területnek van minősítve, és ha a következő ciklusban 
esetleg más polgármester lesz, aki támogatná az ipari park kialakítását, akkor biztos, hogy azzal 
rosszabbul járnák, tehát jobb lenne, ha családi házak lennének ott. A jelenlegi testület nem 
tudná átminősíteni a területet, hogy ne legyen ipari park? Ez a terület honnan kapná az 
áramot?  
 
German József polgármester: 
Minden közmű elérhető ott, víz, gáz, áram. Az átminősítést megkezdtük már, a Helyi Építési 
Szabályzatot is szükséges módosítani, ez is folyamatban van. 
Tulajdonképpen ez motivál bennünket is, hogy inkább lakótelkek legyenek, mint bármilyen 
ipari tevékenység. Hozzátenném, hogy az elmúlt időszakban többen megkerestek engem, 
többek között helyi lakosok is, hogy szeretnék bérbevenni a területet különböző ipari 
tevékenységek, raktárak létrehozása céljából. A falu összérdekét nézve nemet kellett 
mondanom nekik.  
 
Reis Tibor: 
Teljes mértékben egyetértek azzal, hogy ne ipari park legyen ebből a területből. 
 
German József polgármester: 
- Az M2-es elkerülő úttal kapcsolatban nemrég hirdetményt adtunk ki, mely szerint, 2023 
nyarára elkészülnek az engedélyes tervek, amely a Nőtincsi elágazás és a Rétság Észak 
csomópont közötti 9,5 km-es szakasz megépítéséről szólnak. Ez 3 csomópontot, 1 pihenőhelyet 
és több völgyhíd részletes terveit jelenti. Az építés ezután a pénzügyi fedezet rendelkezésre 
állását követően kezdődhet meg előreláthatóan 2026-tól. 
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Ezután kezdődik el csak a Vác felé menő szakasz tervezése, tehát a közeljövőben úgy gondolom 
emiatt még nem kell aggódnunk. A környezeti hatástanulmány a hivatalban bárki számára 
megtekinthető. 
 
- Megfigyelhettük, hogy a turizmus is megnövekedett a településen, az étterem és az egyéb 
rendezvények miatt is látjuk, hogy hétvégén nehezen lehet parkolni a falu közepén. Szeretném 
kérni a lakosság véleményét, támogassuk-e a turizmus növekedését falunkban, akár bicikliutak, 
turista útvonalak megépítésének hozzájárulásával. Személy szerint nem szeretném, de ha a 
falu úgy gondolja akkor egy esetleges megkeresés után támogatásunkat adjuk hozzá. Ezeket 
mind végig kell gondolni, hogy tudjuk milyen irányban menjünk tovább. 
Korábban megkerestek bennünket a Nógrád és Berkenyét összekötő földesút aszfaltozása 
ügyében, ehhez a testület azonban nem járult hozzá, úgy gondoltam ez is csak tovább növelné 
a forgalmat a településen. De szeretném kérdezni a jelenlévők véleményét az ügyben. 
 
A polgármester kérdésére a jelenlévők egyhangúan azt a választ adták, hogy egyetértenek a 
testület azon döntésével, hogy ne támogassa a két falu közötti aszfaltos út megépítését. 
 
Közösségi élet 
 
- Szeretném, ha a falunkban jó közösségi élet lenne, elsősorban a helyi rendezvényeken való 
részvétel volna fontos, azokon legyenek együtt, beszélgessenek az emberek, a mai internetes 
világban különösen fontos a személyes kapcsolattartás. 
 
- Fontos a közösségi munka is, talán most voltak legtöbben a társadalmi fűnyírási munkán, ami 
nagy örömmel töltött el, nincs közmunkásunk, nagyon nehéz megoldani a fűnyírási feladatokat 
ezért is fontos, hogy akinek lehetősége van, segítse a munkánkat és nemcsak ebben, hanem 
akár egy sorverseny levezénylésében, rendezvények lebonyolításában, újság szerkesztésében, 
akár anyagiakkal pl. kamerák finanszírozása. Ezek hozzátartoznak a falusi élethez, tegyünk saját 
magunk is a faluért, jómagam is gyakorlom gyerekkorom óta. 
 
Lakossági kérdések, észrevételek 
 
- Őszné Rajki Judit a falugyűlést megelőzően levélben tette fel kérdéseit, a legtöbbet 
megválaszoltam, de egyik kérdése az volt, hogy a Képviselő-testület tagjai kapnak-e rendszeres 
díjazást a munkájukért, ha igen, ki az, aki nem veszi azt fel. A testületi tagoknak lehetőség lenne 
díjazásra, kapnak díjazást, de azt eddig sem és most sem vették fel, arról lemondanak, tehát 
ellenszolgáltatás nélkül dolgoznak a faluért. 2022. január 1-től a rendelet, amely a kifizetést 
engedélyezte eltörlésre került. Saját tiszteletdíjam egy részéről is lemondok. 
 
Lakossági kérdés volt, hogy az új telkek parcellázásáról hogyan, milyen módon lehet értesülni. 
 
A jegyző válaszként elmondta, hogy a HÉSZ módosításával kapcsolatban rövidesen egy 
hirdetmény lesz közzétéve, melyet 15 napig véleményezni is lehet, illetve kérdéseket is fel lehet 
tenni. Ebben az anyagban már szerepelni fog, hogy az ipari terület lakóövezetté változik, tehát a 
módosításról ezen a hirdetményen keresztül lehet majd értesülni. 
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Őszné Rajki Judit: 
Nem lehetne olyan szabályt hozni, hogy ezeket a régi sváb házakat meg kellene őrizni? Mi is 
próbáltuk úgy felújítani a saját házunkat amikor megvettük, vigyáztunk rá, hogy ez a jelleg 
megmaradjon, de látok rá példát most is a faluban, hogy olyan cserepet raktak egy sváb házra, 
amitől teljesen megváltozik a jellegzetessége. 
 
German József polgármester: 
Testületi ülésen többször téma volt már, a főépítésszel is egyeztettünk róla, hogy védetté 
nyilvánítsunk néhány hagyományos, sváb házat. Elővesszük újra ezt a témát. 
 
Árpásné Schlenk Judit jegyző: 
A főépítész tájékoztatása szerint először fel kell mérni az épületeket, de a védetté nyilvánítással 
a tulajdonosoknak nemcsak korlátozást ad az Önkormányzat, hanem anyagi támogatást is 
szükséges esetenként biztosítani. Tehát ez kiadást is jelentene nekünk, ahogyan a védetté 
nyilvánítási eljárás is. 
 
 
Mivel több kérdés, hozzászólás nem volt, German József polgármester megköszönte a 
jelenlévők figyelmét és a falugyűlést bezárta. 

 
 
 

                 k.m.f. 
 
 
 

     German József    Árpásné Schlenk Judit 
                  polgármester                jegyző 


